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Odložená návštěva kardinála 
Dominika Duky z  8. června 2013 
u  příležitosti oslav vysvěcení 
kaple Nanebevzetí Panny Marie 
v  Dav li a  otevření muzea a  klu-
bovny Vltavanu Davle se usku-
tečnila 23. 8. 2013. Této návštěvě 
předcházela řada jednání, příprav, 
úprav a  úklid veřejných prostor, 
parků apod. Na bezpečnost prů-
běhu celé akce v  dopravní pá-
teční odpolední špičce dohlíženo 
5  členů České policie Hradištko. 
Na oslavy byli pozváni starostové 
Štěchovic, Měchenic, Hvozdnice, 
Petrova a  dále předsedové a  čle-
nové spřátelených spolků z  Pur-
karce, Štěchovic, Prahy, Dělnické 
besedy Havlíček ze Řevnice, před-
seda Slavoje Davle, Spolku hasičů 
ze Sloupu a  Davle. K  účasti byli 

pozváni občané Davle a  všichni 
davelští Vltavané. Program oslav 
začal přesně v 15 hodin příjezdem 
kardinála D. Duky a  jeho přivítá-
ním před Úřadem městyse Davle 
starostou Jiřím Prokůpkem za 
účasti krojovaných Vltavanů včet-
ně vlajkonošů se spolkovými pra-
pory, farářem Pawlem Adamem 
Debekem a všemi pozvanými. Po 
krátkém představení přítomných 
s kardinálem D. Dukou v obřadní 
síni a  jeho převlečení do boho-
služebného roucha (klerika, cin-
gula, solidea) vyšel malý průvod 
ke kapli Nanebevzetí Panny Marie 
v čele s křížem, dvěma ministran-
ty, předsedy spolků, starosty obcí, 
farářem a  kardinálem D. Dukou, 
který jako poslední přichází do 
kaple. Po přivítání pana kardinála 

farářem P. A. Debekem a  staros-
tou Davle celebrovala Jeho Emi-
nence slavnostní mši zaměřenou 
mimo jiné na požehnání obča-
nům Davle a  činnosti dobrovol-
ných spolků. Mši hrou na varhany 
a  zpěvem žalmů zpříjemnila Eva 
Žemličková a  pěvecký sbor. Za 
celebrování mše poděkoval farář 
P.  A.  Debek a  starosta Jiří Proků-
pek, který kardinálovi D.  Du kovi 
předal symbolický dar kazetu 
se znakem Davle a  plaketu. Před 
kaplí pak předseda Vltavanu 
Dav le František Dolejší pozval 
Jeho Eminenci k  vysvěcení mu-
zea a klubovny v rekonstruované 
budově bývalé restaurace Vlta-
vanky. Po symbolickém zasazení 
dvou lip před kaplí se vydal malý 
průvod nazpět k  Úřadu městyse 

Návštěva Jeho Eminence kardinála 
Dominika Duky v Davli

Pokračování na 6. straně
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Jak již bylo uveřejněno v minulém 
čísle Soutoku, městys Davle získal 
od ROP Střední Čechy dotaci na 
opravu komunikace Jílovská od 
mostu Vltavanů po vlakové nádra-
ží, která je dnes ve značně zbědo-
vaném stavu. Předpokládaná výše 
vybudování nové komunikace je 
okolo čtyř milionů korun. V součas-
né době probíhá výběrové řízení na 
dodavatele stavby, aby se vše stihlo 
do konce roku 2013. Rádi bychom 
s  budoucím dodavatelem dohodli 
způsob provedení stavby tak, aby 
bylo možné v  ranních a  odpoled-
ních hodinách zajet bez výrazných 
komplikací k mateřské škole. 
Do konce roku nás také čeká opra-
va komunikací zničených povodní 
– Kejsíř, Ke  Třešňovce a  spodní 
část ulice K Borovíčku, která bude 
placena z větší části z dotace Mini-
sterstva dopravy. Naopak dokon-
čena byla křižovatka ulic Druž-

stevní x Nad Orionem ve Sloupu, 
ukončena místní vysprávka ko-
munikací formou záplatování děr 
v celé Davli a v průběhu října bude 
vystavěno veřejné osvětlení v ulici 
Na Plazech. Připravujeme projek-
tovou dokumentaci na opravu uli-
ce na Vinicích a výběrové řízení na 
chodník pro pěší v  ulici Vltavská 
(mezi Balkánem a Sídlištěm). 
Naší snahou v tomto roce je zís-
kat co nejvíce finančních pro-
středků z dotací na rozvoj městy-
se, mimo výše uvedené úspěšné 
žádosti na dopravní stavby se 
pokusíme získat peníze od Mi-
nisterstva životního prostředí 
na pořízení zametacího vozu 
v  rámci programu na snižování 
imisí, na nákup kompostérů pro 
domácí nakládání s  bioodpady 
s  cílem snížit množství komu-
nálního odpadu (do projektu se 
přihlásilo více než 100 domác-

ností) a  výstavbu poldrů (hrází) 
na malých vodních tocích v  Da-
vli a opravu jejich koryt, které by 
měly ochránit Kejsíř a  centrum 
Davle před přívalovými dešti 
a  snížit rizika spojená s  povod-
ňovými vodami. 
Dále bychom vás informovali, že 
byla ukončena oprava mateřské 
školy po povodni a děti s výjim-
kou „motýlků“ mohly nastoupit 
v  řádném termínu. Do začátku 
školního roku jsme stihli opra-
vit kanalizaci v  základní škole. 
Opravit a  modernizovat školní 
jídelnu. V průběhu prázdnin byly 

natřeny lavičky a  odpadkové 
koše v  centru včetně zábradlí 
a  přibyla nová lavička v  ulici Ve 
Skalkách. Stále se pracuje na 
kultivaci zeleně, sečou se cesty, 
náplavky a  odstraňují náletové 
stromy v blízkosti silnic. Po insta-
laci nového bezdrátového roz-
hlasu se přikročilo k  demontáži 
starých drátů vedení. Díky zájmu 
občanů a jejich snahy třídit jsme 
od EKO-KOM získali do pronájmu 
další nádoby na tříděný odpad. 
Děkujeme, že třídíte.

Mgr. Jaromír Němec
místostarosta

AVE CZ odpadové hospodářství, s.r.o.
100 37 Praha 10, Ke Kablu 289/ 7
spolu s Městysem Davle , Na Náměstí 63, 252 06 Davle

mobilní sběr vytříděných nebezpečných složek
komunálního odpadu

se uskuteční v sobotu 9. 11. 2013
Převzetí  odpadů proběhne v následujících místech odběru a časových intervalech:

Davle: Sázava u obchodu  900 – 915 hod
 Kejsíř 920 – 935 hod
 Vltavanka  940 – 955 hod
 Vinice 1000 – 1015 hod
 Račana 1020 – 1035 hod
 Sloup 1040 – 1050 hod

Nebezpečný odpad se vyznačuje negativním vlivem na životní prostředí a zdraví lidí nebo zvířat 
a likviduje se ve speciálních spalovnách nebezpečných odpadů nebo jinak recykluje.

Mezi nebezpečné odpady patří například:
• barvy, lepidla, pryskyřice a rozpouštědla
• zásady (louhy) a kyseliny
• odpady obsahující rtuť (zářivky, rtuťové teploměry apod.)
• nepoužité léky (lze odevzdat též v lékárně v Davli)
• zdravotnický materiál (jehly apod.)
• baterie a akumulátory, pneumatiky
• pesticidy, herbicidy a insekticidy
• vyjeté oleje, olejové fi ltry, brzdové a nemrznoucí kapaliny
• obaly od olejů, barev, chemikálií apod.
• jiné odpady s obsahem nebezpečných látek nebo těmito látkami znečištěné
• zářivky a jiný odpad obsahující rtuť
• tiskařské barvy, tonery, inkousty

Zpráva z činnosti

Nabídka svozu bioodpadů pro sezonu 2014
Nechcete kompostovat a nechcete si ničit popelnici 
bioodpadem? AVE CZ pro vás připravil možnost svozu 
biologicky rozložitelných odpadů 
od 1. dubna do 30. listopadu za následující ceny včetně DPH:

nádoba 120 l   472,- 

nádoba 240 l   616,-

Objednávky na rok 2014 a platby se provádějí na Úřadě 
městyse Davle.
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Ve čtvrtek 8. 8. 2013 proběhlo na 
úřadě městyse 18. veřejné zase-
dání zastupitelstva. Na programu 
jednání byly pouze body, které 
bylo nutné rychle projednat. 
Prvním bodem programu bylo 
schvá lení dotace na opravu komu-
nikace Jílovská, respektive uzavření 
smlouvy s ROP Střední Čechy na po-
skytnutí dotace ve výši 4 111 917 Kč 
a spolufi nancování tohoto projektu. 

Následně bylo projednáno schvá-
lení smlouvy na opravu mateřské 
školy (MŠ) po červnové povodni 
s  fi rmou AVERS. Zadávací řízení 
bylo zadáno v  režimu jednacího 
řízení bez uveřejnění vzhledem 
k  tomu, že plné a  urychlené ob-
novení provozu MŠ je naléhavým 
veřejným zájmem. Bez předmět-
ných stavebních oprav nelze pro-
voz MŠ obnovit a  tato skutečnost 

ohrožuje zaměstnanost matek 
dětí předškolního věku, které do 
MŠ docházejí. Dalším závažným 
důvodem pro použití tohoto zadá-
vacího řízení je okolnost, že stále 
běží záruční lhůta fi rmy AVERS na 
stavbu MŠ a provedení opravy sta-
vebních prací jiným dodavatelem 
znamená ztrátu záruky. Na základě 
čtyř schůzek s  likvidátory České 
pojišťovny byl odsouhlasen vý-

kaz výměr a rozpočet oprav, který 
bude pojišťovna akceptovat. Cena 
všech oprav u  budovy bude činit 
okolo 1,5 mil. Kč. Ve smlouvě bude 
uvedeno, že MŠ musí být od 1. září 
provozuschopná. 
Posledním bodem byla úprava 
rozpočtu č. 3, a  to zejména na-
výšení fi nančních prostředků na 
školní jídelnu. Bylo nutné opravit 
střechu školní jídelny, vzducho-
techniku, opravit lino po opravě 
kanalizace a  nově vymalovat. 
Dále bylo odsouhlaseno zakou-
pení čipového systému a  nové 
myčky. Vzhledem k  tomu, že vše 
bylo nutné stihnout do začátku 
školního roku, bylo nezbytné mít 
navýšenou částku na modernizaci 
školní jídelny v rozpočtu.

Během červnových povodní v Da-
vli nenapáchala škodu pouze 
velká voda z Vltavy a  Sázavy, ale 
též malé vodní toky. Sloupecký 
potok v  Kejsíři zničil dva mostky 
a  asfaltovou cestu, malý potůček 
na Třešňovce odnesl asfalt a pod-
klad v  ulici Ke Třešňovce a  valící 
se voda odnesla asfaltovou drť 

v  ulici K  Borovíčku ve Sloupu. 
Vzhledem k  tomu, že kompletní 
oprava by byla velkou zátěží pro 
rozpočet městyse, požádali jsme 
o účelovou neinvestiční dotaci na 
odstraňování škod způsobených 
povodněmi vypsanou Minister-
stvem dopravy na opravu míst-
ních komunikací. A úspěšně!

Ministr dopravy Zdeněk Žák přijel 
ve čtvrtek 29. srpna osobně na-
vštívit Davli vlakem, kde předal 
starostovi Jiřímu Prokůpkovi roz-
hodnutí o  poskytnutí dotace ve 
výši 2  968  000 Kč! Nyní probíhá 
výběrové řízení a  snad vše bude 
do zimy hotovo.

Oprava místních komunikací 
po červnové povodni

Informace z 18. veřejného zasedání 
zastupitelstva městyse Davle

Předčasné volby do 
Poslanecké sněmovny

se konají v pátek 25. říj-
na 2013 od 14.00 do 
22.00 hodin a v sobo-
tu 26. října 2013 od 
8.00 do 14.00 hodin ve 
dvou volebních okrscích: 
1.  okrsek – Na Náměstí 
63, Davle (budova úřadu 
městyse Davle, 1. patro); 
2. okrsek – Družstevní 21, 
Sloup (budova hasičské 
zbrojnice).
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Výstava velkoformátových plakátů o městysu Davle

Slovo ředitelky

Milí Davelští, 
odpočinkové léto je za námi 
a  máme před sebou nový školní 
rok. První školní den jsme slav-
nostně uvítali naše nové prvňáč-
ky. Letos jich do davelské školy 
nastoupilo 43. Slavnostního zahá-
jení, které nám zpříjemnilo sluneč-
né počasí, se zúčastnil pan starosta 
Jiří Prokůpek. Pan starosta dětem 
předal k  tomuto významnému 
dnu pamětní listy, paní učitelky 
prvňáčky ošerpovaly a  především 
doprovodily do učeben 1. A a 1. B. 
Slavnostnímu uvítání přihlížela 
široká davelská veřejnost, za což 
všem moc děkuji. 
Zahájení školní docházky vnímám 
jako důležitý mezník v životě kaž-
dého dítěte i  jeho rodiny. Prv-
ní dojmy ze školního prostředí, 
osobnost první paní třídní učitelky 
a  celkové klima a  nálada ve ško-
le – to jsou milníky, které prvňá-
ček nejen citlivě vnímá, ale které 
utvářejí jeho celoživotní postoj ke 

vzdělávání, k  učení se a  k  autori-
tám obecně. V  davelské škole ctí-
me osobnost každého našeho žáč-
ka, respektujeme jeho jedinečnost 
a  jsme mu oporou a  průvodcem 
v  jeho cestě za poznáním. Sou-
časně se snažíme připravit děti na 
život v  době, která je dynamická 
a klade na osobnost každého z nás 
velké nároky. 
Pedagogický tým naší školy se 
opět rozrostl o  nové členy. S  kaž-
dou novou učitelskou posilou 
přicházejí nové nápady, názory 
a  inspirace do práce všech ostat-
ních – a toho si velmi cením. Ráda 
konstatuji, že do školy nastupují 
mladí učitelé i  zkušení kolegové, 
kteří se s pokorou a zájmem vrací 
k práci s dětmi. 
Novinky pro aktuální školní rok 
jsem vám představila v prázdnino-
vém čísle. Mohu doplnit, že jsme 
opět rozšířili nabídku odpoledních 
kroužků (nejen) pro davelské ško-
láky. Novinkami tohoto školního 
roku jsou např. šachový kroužek, 
kroužek muzicírování, gymnastika 
a dětská jóga.
Ve spolupráci s  jazykovou školou 
Caledonian School rozjíždíme pi-
lotní projekt motivačních hodin 
angličtiny s rodilým mluvčím. Kaž-
dý měsíc všechny naše školáky na-
vštíví anglický lektor, který s dětmi 
procvičí probranou slovní zásobu, 
naučí je poslouchat a  porozumět 
živé angličtině a  také si anglicky 

zazpívá. Oceňuji prozíravost ro-
dičů našich žáčků i  žáků, neboť 
tuto výuku významná část z  nich 
fi nančně podpořila. 
Na podzimní měsíce máme na-
plánovány hudebně-vzdělávací 
pořady našeho oblíbeného pana 
Petra Kubce, návštěvu anglického 
divadelního představení a  něk teří 
žáci vyrazí na zajímavý program 
do Planetária. I  le-
tos budeme soutě-
žit ve Sportovní lize 
škol Středočeského 
kra je. V této soutěži 
mnoha sportov-
ních disciplín jsme 
loni obhájili krásné 
bronzové místo. 
Ale především se 
budeme učit no-
vým věcem, obje-
vovat a  poznávat 
svět kolem nás 

a rádi si i něco pěkného vytvoříme. 
O svých plánech vás jednotlivé tří-
dy budou i  nadále informovat na 
webových stránkách školy, kde na-
jdete veškeré aktuální informace 
ze života davelské školy. 
Pestrý podzim a hodně trpělivosti 
se svými školáky přeje všem čtená-
řům Soutoku

Jana Hrubá, ředitelka školy

V  prostorách vstupních šaten 
a  chodeb jsme vystavili krásné 
velkoformátové plakáty, kte-
ré prezentují historii, občanský 
a  spolkový život i  budoucí vize 
městyse Davle. Tyto velkoformá-
tové prezentace připravil pan 
místostarosta Jaromír Němec 
se svým týmem za účelem pre-
zentace městyse Davle v soutěži 
Vesnice roku.  Právě v této soutě-
ži získal městys Davle v  červnu 
2013 bílou stuhu za činnost 
mládeže.  S  touto cenou je spo-
jen i finanční dar, který, dle vyjá-
dření pana starosty, bude rozdě-
len mezi aktivní davelské spolky, 
které dlouhodobě a výborně pra-
cují s našimi dětmi a mládeží.

Využijte čas, kdy procházíte naší 
školou, a  podívejte se na tyto 
zdařilé prezentace – nejenže 
se pokocháte, ale jistě získá-

te i  spoustu nových informací. 
A  pokud do naší školy běžně 
nechodíte, udělejte si k  nám vý-
let dne 14. 11. odpoledne, kdy 

bude škola v rámci třídních schů-
zek otevřena všem. 

Jana Hrubá, ředitelka školy
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Školská rada

Pestrost stravy ve školní jídelně

Bezplatný PC kurz pro seniory „Nebojte se počítače“

Vážení rodiče, milí čtenáři!
Nový školní rok 2013/2014 byl 
úspěšně zahájen a  naše děti ško-
lou povinné čeká 10 měsíců stu-
dijních povinností, ale také plno 
příjemných, radostných a hezkých 
dnů v naší základní škole. 
Škola prošla v  období prázdnin 
další částečnou rekonstrukcí 
a  na děti čekalo několik nově 
zrekonstruovaných tříd, nový ná-
bytek a nově upravené společné 
prostory školy. Vedení školy se 
zasloužilo o  otevření školního 
klubu, který je pro žáky prvního 
stupně alternativou školní dru-

žiny. Žáci druhého stupně zde 
mohou prožít volnou hodinu 
před odpoledním vyučováním, 
případně dobu před odchodem 
na zájmové kroužky. Otevřením 
školního klubu bude zajištěna 
bezpečnost starších dětí a  za to 
náleží vedení školy poděkování.
Zásadní změnou prošla školní jí-
delna, kterou od července vede 
paní ředitelka školní jídelny Pet-
ra Košařová. Došlo ke změnám 
režimu školní jídelny, zavedení 
čipového systému, režimu za-
sílání úhrad za obědy. Veškeré 
podrobnosti jsou dostupné na 

webových stránkách školy v sek-
ci „školní jídelna“ nebo přímo 
u paní ředitelky školní jídelny.
V  této souvislosti je nutné podě-
kovat zřizovateli městysu Davle, 
který uvolnil fi nanční prostředky 
pro zrekonstruování školní jídelny. 
Naše děti nyní mají nejen hezké 
prostředí školní jídelny, ale také 
zdravé a chutné obědy.
Činnost a plány školské rady při ZŠ 
Davle budou projednány na prv-
ním jednání ŠR tohoto školního 
roku, které se uskuteční na konci 
měsíce září. O průběhu jednání bu-
dete informováni prostřednictvím 
zápisu na stránkách školy v  sekci 
„školská rada“. Kromě osobních 
setkání na akcích školy nás čekají 
i  témata mnohem závažnější, a to 
zejména nutnost rozšíření kapa-
city naší školy, která se postupně 

zvyšujícím se počtem žáků v  prv-
ních ročnících naplňuje a je nutné 
hledat řešení na rozšíření prostor 
Základní školy Davle. 
Také v  tomto školním roce plánu-
jeme konzultační hodiny určené 
k  osobnímu setkání se zástupci 
ŠR a k možnosti přednesení vašich 
návrhů, požadavků, přání a  pod-
nětů. Pro písemný kontakt je stále 
platná e-mailová adresa skolska-
radadavle@seznam.cz. Těšíme se 
na setkání s  vámi a  budeme rádi 
za jakoukoliv formu podpory naší 
základní školy.
Přejeme všem školní rok plný 
pohody a  spokojenosti, radosti 
z úspěchů našich dětí i nás samot-
ných a hodně pozitivních zpráv.

za školskou radu
Jana Slancová a Iveta Hessingová

Počátkem letošního roku poda-
lo zastupitelstvo městyse Davle 
žádost o  dotaci do Nadačního 
fondu manželů Livie a  Václava 
Klausových na realizaci počítačo-
vého kurzu pro spoluobčany dů-
chodového věku v rámci projektu 
„Senioři komunikují“. Nadační fond 
vybral naši žádost společně s další-
mi 159 a pořadatelem kurzu u nás 
v Davli se stalo občanské sdružení 
Jihočeský institut celoživotního 
vzdělávání. Kurz se konal v prosto-
rách naší základní školy od 10. do 

13. září vždy od osmi do dvanácti 
hodin, vedl ho zkušený lektor Mi-
roslav Adamec a celé čtyři dny ho 
poctivě navštěvovalo 10 davel-
ských seniorů. Posluchači se nauči-
li spoustu užitečných věcí o počíta-
čích, jejich obsluze a  vyhledávání 
informací na internetu. O  osobní 
dojmy z  kurzu se s  námi podělil 
pan Jiří Pokorný. Zúčastnil jsem se 
PC kurzu pro seniory, který byl reali-
zován Nadačním fondem manželů 
Livie a Václava Klausových. O tomto 
bezplatném PC kurzu jsem se dočetl 

v posledním čísle Soutoku. Samotný 
kurz probíhal v učebnách ZŠ Davle. 
Sešlo se nás 10 seniorů. Někteří pra-
covali na PC poprvé. Já sám jsem si 
objasnil mnohé mě nejasné operace 
na PC. Přednášky byly dostate čně 
srozumitelné a  mně osobně napro-
sto vyhovovaly. Studijní materiály 
jsou přehledné pro začátečníky na 
počítači. Uvítal bych rozšíření kurzu. 
Děkuji vedení zdejší školy, že nám 
umožnilo zúčastnit se tohoto kurzu. 
Já připojuji poděkování Nadač-
nímu fondu manželů Klausových 

a všem, kteří se na přípravě a rea-
lizaci kurzu podíleli. 

 Mgr. Svatava Chrastilová

Školní stravování je služba orga-
nizovaná a  dotovaná státem, pro 
niž stát stanovuje poměrně přesná 
pravidla.
Obecné zmínky o  školním stra-
vování nalezneme ve školském 
zákoně č. 561/2004 Sb., alfou 
a omegou je vyhláška č. 107/2005 
Sb. o školním stravování, která ur-
čuje, jak mají školní obědy vypadat 
v praxi. Ta stanovuje dva základní 
požadavky:
a) fi nanční limit na nákup potravin, 
respektive jeho rozmezí
b) průměrnou měsíční spotřebu 
určitých druhů potravin na jeden 
oběd (spotřební koš)
Dalším předpisem je vyhláška 
č. 137/2004 Sb. obsahující závazná 

hygienická pravidla, jejichž dodr-
žování je nezbytné pro zdraví dětí 
a personálu.
Pro tentokrát se budeme věnovat 
spotřebnímu koši.
Spotřební koš je základním krité-
riem posuzování pestrosti stravy 
ve školních jídelnách. Je zákonnou 
normou, jídelny ho musí dodržo-
vat. Je kontrolován ČŠI, zřizova-
telem a  hygienou. Obsahuje zá-
kladní komodity potravin a  jeho 
dodržování zajistí přísun potřeb-
ných živin podle výživových do-
poručení a  tím i  zdravou, pestrou 
a vyváženou stravu.
Vyhláška č. 107/2005 Sb. obsa-
huje průměrnou měsíční spotře-
bu vybraných druhů potravin na 

strávníka. Dodržování spotřební-
ho koše si žádná jídelna nedovolí 
ignorovat a  nemůže přitom brát 
ohled na individuální požadavky 
jednotlivých strávníků. Jídelna se 
musí vejít do stanovených fi nanč-
ních limitů a  zároveň musí splnit 
spotřební koš. Splnit oba požadav-
ky současně není jednoduché.
Spotřební koš je soustava 10 sku-
pin základních potravin, jejichž 
denní doporučená dávka ke spo-
třebě by měla pokrýt doporuče-
nou dávku živin pro jednotlivá 
odebraná jídla a určenou skupinu 
strávníků.
Maso
Ryby
Mléko

Mléčné výrobky
Tuky
Cukr
Zelenina
Ovoce
Brambory
Luštěniny
Dále vyhláška 107/2008Sb. o škol-
ním stravování rozděluje spotřební 
koš pro kategorie strávníků podle 
jejich věku:
 3–6 let
 7–10 let
11–14 let
15–18 let
Množství potravin v  jednotlivých 
komoditách se liší podle věku 
strávníků a počtu denních odebra-
ných jídel.
Pro praktický život ve školní jídel-
ně a hlavně pro zamyšlení při tvor-
bě vhodné skladby jídelníčků je 
spotřební koš dobrým vodítkem.

Košařová Petra 
školní jídelna Davle
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Návštěva Jeho Eminence kardinála Dominika Duky v Davli

Vltavan Davle

Davle, kde se po převlečení kardi-
nál D. Duka zač lenil do hlavního 
průvodu v čele s hudbou. Průvod 
se zastavil před symboly Vltavanů 
(památníkem s kotvou a šífařem), 
kde kardinál D. Duka vysvětil des-
ku založení Vltavanu Davle, jeho 
muzeum a klubovnu. Člen Národ-
ního divad la Vratislav Kříž u  této 
příležitosti zazpíval Vltavu jako 
vzpomínku na řeku živitelku. Po 
společném fotografování vzácní 
hosté navštívili nově vybudova-
né muzeum a  klubovnu. Ostatní 
odešli do Hotelu Pivovar, kde je 
uvítaly ozdobené stoly květinami, 
ovocem a koláči díky našim příz-
nivcům Josefu Podrovi a  Stáně 
Kortánové. Setkání s  kardinálem 
D. Dukou pokračovalo po jeho 
návratu. Po krátkém vystoupení 
a  poděkování za přípravu celých 
oslav požehnal předmětům, které 
s  sebou přinesli občané. U  příle-
žitosti těchto oslav poblahopřál 
předseda Vltavanů Davle k 90. na-
rozeninám sestry Boženy Žemlič-
kové a  80. narozeninám Pavly 
Petrákové. Ze zdravotních dů-
vodů se oslav  nemohla účastnit 
90letá ses tra Jiřina Padevětová, 
které bylo popřáno dodatečně. 
Po večeři, předání darů panu kar-
dinálovi od Vltavanů a něk terých 
občanů byly oslavy formálně 
ukončeny. Po celou dobu oslav 
hrála skvěle kapela Týnečanka 
pod vedením kapelníka Vratisla-
va Křivánka. Volná zábava skon-
čila ve 22 hodin. Účast více než 
300 občanů a krojovaných Vltava-

nů v průvodu a téměř 200 v Hote-
lu Pivovar je dobrou vizitkou spo-
lečenského života v Davli. 
Úřad městyse Davle a  výbor Vl-
tavanu Davle chce touto cestou 
poděkovat všem, kteří se podí-
leli na zdárném průběhu oslav 
115.  výročí vysvěcení kaple Na-
nebevzetí Panny Marie a otevře-
ní muzea a klubovny Vltavanu za 
jejich angažovanost a  nezištnou 
pomoc.

Text: Bc. Jiří Prokůpek, 
MVDr. Eduard Slanec

Foto: Ing. Josef Bílek

Spolek Vltavan Davle po vysvěcení 
a slavnostním otevření nově vybudované klubovny a muzea

zve své členy a všechny občany z Davle a okolí k návštěvě 
a prohlídce výstavky současných

i historických písemností a památek Vltavanu Davle
od jeho založení v r. 1897.

Posvěcení provedl dne 23. 8. 2013 
kardinál Dominik Duka.

Muzeum i klubovna Vltavanu Davle jsou 
otevřeny pro veřejnost od 1. 9. 2013 

každý pátek od 15 do 18 hodin.
Srdečně zve výbor Vltavanu Davle

Pokračování z 1. strany
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Hasiči Davle

9. ročník soutěže o putovní pohár 
starosty OSH Praha – Západ

Dne 7. 9. 2013 zorganizovali hasiči 
Davle další ročník soutěže o putov-
ní pohár starosty OSH Praha – Zá-
pad. Soutěž je to specifi cká, jelikož 
probíhá podle „starých pravidel“, 
kde se startuje stroj klikou, savice se 
k sobě montují klíči a hadice se roz-
hazují a spojují za běhu. Soutěž pro-
bíhala na dvě kola a časy se sčítaly. 
Soutěž navštívily dvě družstva žen 
a  pět družstev mužů. Počasí bylo 
výtečné a  dobrá nálada vydržela 
po celou dobu soutěže. Z  hlediska 
sportovního musím za naše druž-
stvo říct, že jsme se snažili, ale po-
hár jsme nezískali. Řekněme to na 
rovinu, nedařilo se nám a byli jsme 
poslední. Přesto bych rád poděko-
val všem zúčastněným hasičům za 
dobrou přípravu.

Výstava „Vánoční čas“
Výstavu betlémů „Vánoční čas“ 
v obřadní síni městyse Davle od 
pátku 20. 12. do 29. 12. 2013 od 

15 do 18 hodin, mimo 24. 12. 2013, 
pořádají hasiči Davle

Naše pomoc spočívá např. i v čištění studní

Na hřišti už podruhé vystoupila skupina Brutus

Odpoledne 7. 9. jsme vyrazili 
čistit studny do ulice Pikovická 
na žádost Sdružení Osadníků 
Sázavské Údolí. Při rozborech 

vody ze studní chatařů a  trvale 
bydlících obyvatel bylo zjištěno, 
že voda stále nevyhovuje jako 
zdroj pitné vody. Během odpo-

ledne jsme podle připraveného 
seznamu odsáli pomocí čerpadel 
na dvacet studní a  rozdali jsme 
dezinfekční prostředky. Snad se 

naše pomoc projeví v  lepší kva-
litě vody ve studních.

Za SDH Davle Jaromír Němec, 
starosta sboru

Na konci prázdnin v pátek 30. 8. 
zavítala již podruhé na hřiště 
Slavoje Davle bigbeatová sku-
pina Brutus. Příprava na koncert 
nebyla tak náročná jako v  loň-
ském roce, kdy jsme netušili, do 
čeho vlastně jdeme. Nenechali 
jsme nic náhodě, a tak v širokém 

dalekém okolí, na všemožných 
místech, si mohli lidé přečíst 
naše plakáty na koncert. Jediné 
obavy jsme měli z  počasí, v  loň-
ském roce nám totiž moc nepřá-
lo. Obavy ale byly zbytečné, od 
ranních hodin svítilo sluníčko. 
Už v  podvečer se začali sjíždět 

návštěvníci a fanoušci, kteří měli 
možnost využít nově vybudova-
né parkoviště pod hřištěm. V par-
ku u  řeky se objevilo i  několik 
stanů, kde bylo připraveno také 
sociální zázemí.
Naše snaha se nám zúročila. 
Koncert si přišly užít „mraky“ lidí 
a  i  díky počasí se skvěle bavily. 
Frontman skupiny Brutus měl 
vtipné hlášky ke každé písni, čímž 

bavil všechny přítomné, a  sklidil 
za to vždy obrovský aplaus.
Na závěr bychom rádi poděkova-
li všem, kteří se přišli bavit, vede-
ní Slavoje Davle, městysi Davle 
a  všem ostatním, kteří přiložili 
ruku k dílu a pomohli nám tento 
koncert zorganizovat.

Za SDH Davle Zdeněk Hromádka 
jednatel sboru



8 Soutok 5/2013

Hasiči Sloup

V  sobotu 10. srpna jsme uspořá-
dali na sloupeckém hřišti slavnosti 
piva, fotbalu a  muziky. Již od půl 
desáté ranní vše začalo fotbalo-
vým turnajem starých gard (druž-
stva nad 40 let), který měl před ně-
kolika desetiletími ve Sloupu svou 
tradici, na niž jsme chtěli opět 
navázat. Turnaje se zúčastnilo cel-
kem 6 mužstev. Kromě domácích 
ještě týmy z  Davle, Hvozdnice, 
Měchenic, osady Půlnoční a Relax. 
Hrálo se na dvě skupiny, v  nichž 
hrál každý s  každým. Do fi nálo-
vého boje se probojovali domácí 
a tým Měchenic. Podívaná to byla 
velmi zajímavá, obzvláště domácí 
předvedli skvělý výkon. O  vítě-
zi nakonec rozhodly penaltové 
rozstřely, v  nichž byli úspěšnější 
kluci ze Sloupu, kteří vybojovali 
v  obnoveném fotbalovém turnaji 
historické první místo. Po turnaji 
hrála k  tanci a  poslechu hudební 
skupina Malý Fernet a od 21 hodin 
se konala Československá disko-
téka. Celým dnem provázel Luděk 
Hromádka – DJ Hoppa. Široká byla 
i  nabídka piv. Návštěvníci mohli 
ochutnat piva od partnera akce 
pivovaru Staropramen. V  nabídce 
byl točený Staropramen 10º, Sta-
ropramen nefi ltrovaný, Staropra-
men Granát a  oblíbené ovocné 
pivo. Celá akce se velmi zdařila 
i díky pěknému počasí. 
Za Sloup hráli – Luděk Hromádka, 
Jan Chrastil, Vladimír Čapek, Jakub 
Heral, Martin Hnilička, Michal Ne-
směrák, Jirka Johánek st., Václav 
Bartásek a sudí Michal Zrno.
V  létě měla napilno především 
naše sportovní družstva dospě-
lých, která se účastnila závodů 
Podlipanské ligy, Podkozákovské 
ligy, Fire Night cupu a tradiční Brd-
ské ligy. V letošním ročníku Brdské 
ligy se díky vyrovnané konkurenci 
nepodařilo našim děvčatům ob-
hájit loňské 2. místo v  celkovém 
hodnocení soutěže, a  tak musela 
vzít za vděk nepopulární „bram-
borovou“ medailí. O  tu se chtěli 
poprat ve velké konkurenci také 
naši muži, bohužel i jim se to díky 
nepovedenému pokusu v  základ-
ním kole nepodařilo a  umístili se 
na celkovém 7. místě. 
V  pátek 23. 8. 2013 se v  Davli ko-
nalo znovuvysvěcení kaple Navští-
vení Panny Marie a posvěcení no-
vého muzea a klubovny Vltavanu. 
Pozvání spolku Vltavan Davle přijal 
kardinál Dominik Duka. My jsme 
se této akce zúčastnili v  krojích 

s naším praporem. O den později, 
v  sobotu 24. 8. 2013, jsme se zú-
častnili oslav 115. výročí založení 
sboru dobrovolných hasičů v Klín-
ci. Celý program začal průvodem 
obcí k památníku padlých v první 
světové válce, kde proběhl krátký 
vzpomínkový akt. Poté následova-
ly zdravice okolních sborů a volná 
zábava zpestřená hasičskou sou-
těží v  požárním útoku, ukázkami 
hasičské techniky atd. Vše bylo za-
končeno taneční zábavou. 
V sobotu 7. 9. se konal běh hasičů 
do Svatohorských schodů. Tohoto 
výjimečného a  velmi náročné-
ho závodu se zúčastnili i  borci ze 
Sloupu, konkrétně Marek Malý, 
který letos běžel už potřetí, a To-
máš Fiala, který si zde odbyl svou 
premiéru. Kdo tam byl, tak určitě 
ví, že tam si člověk sáhne až na 
dno svých sil, ale kluci se s tím po-
prali zdatně. Celkově se umístili na 
13. místě z 38 dvojic. V neděli 8. 9. 
jsme pořádali na dětském hřišti ve 
Sloupu IX. ročník memoriálu Jaro-
slava Zajíčka v požárním útoku pro 
mladé hasiče. Letošní rok k nám do 
Sloupu dorazilo celkem 15  druž-
stev, z toho 1x přípravka, 7x mladší 
a  7x starší. Počasí vyšlo báječně, 
cen bylo dost pro všechny, záze-
mí a obsluha na jedničku. Děti se 
mohly vyřádit na skákacím hradu, 
celou soutěž komentoval neúnav-
ně Michal Zrno, prostě závody, jak 
mají být. Domácí tajně doufali, že 
po sedmi letech konečně zůstane 
putovní pohár doma, ve Sloupu. 
Starší to dokázali a mladší pojistili 
druhým nejrychlejším časem dne. 
Pro přípravku to byly první závody 
v  životě. Předvedená bojovnost, 
chuť a  nasazení z  nich určitě vy-
chovají stejně dobré závodníky 
jako z jejich předchůdců. Mladším 
,,A“ to po prázdninách opravdu 

běhá. I. pokus 20,26 s. (LP 19,86) 
a  II. pokus 21,47 s. (PP 19,68). 
S přehledem vyhráli svou kategorii 
a  Martin Dufek se stal nejrychlej-
ším proudařem! Mladší ,,B“ se tepr-
ve seběhávají, bohužel se nedařilo 
dle představ, ale každým závodem 
to bude lepší. Starší předvedli vy-
nikající vyrovnané útoky. I. pokus 
19,40 s. (PP 17,42), II. pokus 18,26 
(LP 17,90). Adéla Julišová vyhrála 
nejrychlejšího proudaře. Škoda že 
pro ni, Domču Julišovou, Jirku Jo-
hánka a Ondru Titěru to jsou před-
poslední závody za mladé hasiče. 
Velké díky za všechno, co pro SDH 
Sloup odvedli! Závodníci: příprav-
ka: Fanda Liška, Matyáš Jelínek, 
Dominik Fiala, Honzík Kurfürst, 
Fanda Klusoň, Tonda Klusoň, Te-
rezka Dufková. Mladší ,,A“: Marcela 
Melicharová, Nikola Bažantová, 
Honza Vandas, Petra Hamanová, 
Tomáš Kaňka, Matěj Hromádka, 
Martin Dufek. Mladší ,,B“: Anetka 
Fialová, Kryštof Čanda, Adam Ná-

straha, Tonda Klusoň, Bára Jelínko-
vá, Žaneta Michalčíková. 
V sobotu 14. 9. mladí hasiči absol-
vovali během jediného dne tři růz-
né soutěže. Největší úspěch a slou-
pecký rekord v  útocích mladých 
hasičů v historii sboru zaznamena-
li v Malých Přílepech, kde v soutěži 
O pohár starosty předvedli požární 
útok s  časem 14,12 s. Myslím, že 
tento výkon se nejen zapíše do 
dějin, ale zároveň zahřeje u  srdce 
každého, kdo nám Sloupečákům 
fandí. Dovolím si poděkovat těm, 
kteří v tomto závodě neběhali, ale 
mají na úspěchu sloupeckých mla-
dých hasičů obrovský podíl, ve-
doucím Pavlíně Nejedlé a Michalu 
Zrnovi. Díky.
Na podzim nás čeká ještě několik 
závodů, vyhlášení Sloupeckého 
hasiče roku 2013 a ukončení hasič-
ské sezony. Všem příznivcům dě-
kujeme. Bližší informace na www.
sdhsloup.cz. 

Za SDH Sloup zapsala a upravila 
Sváťa Chrastilová, kronikářka sboru

U sloupeckých hasičů bylo v létě opět živo
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Aktuálně z místních spolků, sdružení a klubů

Vážení čtenáři, 
dovolujeme si vás opět po něja-
kém čase seznámit s  novinkami 
v  PFA. Pro nový soutěžní ročník 
2013–2014 jsme přihlásili opět 
všechny žákovské kategorie.
Mladší přípravku, která hraje svá 
utkání turnajovým způsobem, 
kde se zúčastněná družstva stří-
dají v  pořadatelství. Ve skupině 
s námi hrají Štěchovice, Hradištko, 
Kamenný Přívoz a Zvole. My bude-
me pořadateli turnaje 12. 10. 2013 
v Davli, takže se můžete přijít sami 

přesvědčit, jak to našim nejmlad-
ším borcům jde.
Starší přípravka již hraje své zá-
pasy klasickým jednozápasovým 
způsobem. Domácí utkání hraje-
me vždy v pátek na hřišti v Měche-
nicích. Zde už klademe důraz na 
výkonnostní růst, protože někteří 
hráči již zaskakují na zkoušku za 
mladší žáky.
A  právě podzimní výsledky mlad-
ších žáků jsou příslibem, že PFA 
bude i nadále hrát špičkový žákov-
ský fotbal v  našem regionu. Jejich 

utkání probíhají vždy po odehrání 
starších žáků (jako dvojzápas) a tyto 
domácí zápasy hrajeme na hřišti ve 
Hvozdnici v neděli od 10 hodin.
Starší žáci jsou výkladní skříní naší 
akademie a nutno podotknout, že 
kromě remízy v  prvním kole po-
kračují vítězně podzimní částí sou-
těže. Právě v  prvním utkání bylo 
vidět, že naše hráče (jako nováčky 
krajského přeboru) svazovala vel-
ká nervozita z důležitosti vítězství. 
S přibývajícími duely však naši bor-
ci získávali jistotu a  všechny další 
soupeře zatím porazili. Opět jsme 
se přesvědčili, že se letní příprava 
a zejména soustředění v Borotíně 
vyplatily. Takže našim chlapcům 

držme palce, ať jim vítězná série 
vydrží až do konce soutěže.
Za každými úspěchy je dlouho-
dobá intenzivní příprava a  právě 
na našich hráčích, kteří prošli od 
přípravky až do starších žáků, je 
perfektně vidět výkonnostní růst. 
Chtěli bychom dát šanci stejně 
úspěšnou cestu nastoupit i  dal-
ším chlapcům. A pokud se z nich 
nestanou hvězdy? Nic se neděje. 
U  nás získají alespoň obratnost, 
vytrvalost, zlepší koordinaci po-
hybů, zlepší fyzickou zdatnost, 
zkrátka budou se věnovat sporto-
vání, a to je v dnešní přetechnizo-
vané době u  dětí velmi důležité. 
Z těchto důvodů

PROVÁDÍME NÁBOR NOVÝCH HRÁČŮ 
Pro případné zájemce je nejlepší postup navštívit naše stránky www.
pfa.cz, kde získají základní informace. Dále pak navštívit některý 
trénink příslušné kategorie (tréninkové dny a  hodiny jsou na i-net 
stránkách), absolvovat několik tréninkových jednotek na zkoušku 
a pak se rozhodnout.
Budeme se těšit jak na úplné nováčky, tak i na hráče, kteří už něco 
umí a chtěli by hrát kvalitní soutěže za perspektivní klub. 

Výkonný výbor PFA 
13. 9. 2013

Informace z Povltavské fotbalové akademie (PFA)

Daveláček vyhlašuje sbírku pod-
zimního a  zimního oblečení 
a  obuvi. Věci prosím přineste do 
mateřské školy 7. až 11. října vždy 
od 15 do 17 hodin. Velký zájem 
máme o  obuv ve velikostech 
24–39, oblečení pro chlapce od 
vel. 92 do 170 a  děvčata od 110 
do 134, dále gumovky, pláštěnky, 
povlečení, prostěradla a ručníky.
Dále sháníme funkční vysavač, 
koberce, běhouny, kamna na 

topení, pračku (neautomatic-
kou),  manželskou postel a  po-
stýlku. Pokud můžete poskytnout 
jednu z  uvedených věcí, prosím 
obraťte se na Ivetu Nejtkovou – 
tel. 737 828 062.

Děkujeme za pomoc.

Podzimní a zimní 
sbírka oblečení

Kulturní komise městyse Davle zve na šesté kafíčko

SVĚT MUZIKÁLU
zábavný pořad pro všechny věkové kategorie se koná

v neděli 8. 12. 2013 od 17.00 hodin 
v sále Hotelu Pivovar

Hudební agentura Petra Kubce uvádí Svět muzikálu…
komponovaný hudební pořad pro všechny věkové kategorie
doplněný humorně laděným povídáním o slavných tvůrcích 

a jejich muzikálech.

V pořadu zazní nejznámější české 
i světové muzikálové melodie.

Srdečně zveme nejen davelské seniory na „šesté kafíčko“.

inzerce
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Detektiv Lupa

Detektiv Lupa 
Milí příznivci detektiva Lupy,
v  tomto a následujícím (prosinco-
vém) vydání Soutoku se věnujeme 
drogové problematice. Myslím, že 
se máte na co těšit, a  možná vás 
překvapí aktuální statistické údaje 
z našeho městyse.
Přeji všem hezký podzim a  rádi 
odpovíme na vaše dotazy nebo 
názory, o čem byste se zde rádi do-
četli nebo jak se vám rubrika líbí. 
Psát můžete na e-mailovou adresu 
soutok@obecdavle.cz.

POD LUPOU: DROGY 
versus DROGY
Peří, zrní, džago, uhlí, káčko, ejč, 
kedr, bílej, bláto, koule, speed, 
špek, matroš, lysoně... Víte, co mají 
tyto názvy společného? Anebo nic 
logického vás rozhodně nenapad-
ne? Věřte tedy, že jde o  slangové 
názvy nejrůznějších nelegálních 
drog jako např. pervitinu, mari-
huany, heroinu, konopí, hašiše. 
Po uplynulých týdnech prázdnin 
a dovolených, kdy na mnoha mís-
tech bylo možné ucítit neklamný 
závan marihuany, a  Davle neby-
la bohužel výjimkou, se detektiv 
Lupa rozhodl věnovat pozornost 
problematice drog v  tomto, ale 
i následujícím vydání Soutoku.
Dělení drog na měkké a  tvrdé 
je stále diskutovanou otázkou. 
Osobně se domnívám, že napros-
to zbytečně. Drogy, resp. droga 
je jen jedna – bezpřívlastková, 
omezující, zničující a  způsobující 
závislost. Co označení „měkká dro-
ga“ signalizuje? Lehkou závislost? 
Nebo malé (měkké?) poškozování 
zdraví? A  droga, kterou si kdosi 
zařadí do kategorie „tvrdá droga“, 
poškozuje organismus více a způ-
sobuje větší závislost? Ne. Droga 
je jedna. Závislost a  poškozování 
zdraví je patologické a  nezále-
ží, v  jaké intenzitě. Bohužel tak 
lidé užívající drogy činní vědomě 
a  zcela dobrovolně. Pokud mohu 
tedy shrnout, tak v dělení drog na 
měkké a tvrdé mám jednoznačně 
jasno, jsou to DROGY. 
Jinou otázkou je legalizace. Dělení 
podle legality, tedy jejich povo-
leného nebo zakázaného užívání 
nebo distribuce, je jednoznač-
ně stanoveno zákony. Jaké látky 
a  produkty jsou nelegální a  jak 
s  nimi je či není povoleno naklá-
dat, není pochyb. Zcela legální-
mi, tedy povolenými a  dokonce 
v  prodeji podporujícími drogami 

jsou alkohol a  cigarety. Diskuse 
o  užívání těchto produktů pone-
chávám na každém z  vás a  dále 
bez komentáře. Ilegální, tedy za-
kázané, jsou veškeré omamné 
a  psychotropní látky, o  kterých 
toto stanoví zákon. Konkrétní-
mi právními předpisy jsou zákon 
č.  50/2013 Sb., kterým se mění 
zákon č. 378/2007 Sb., o  léčivech 
a  o  změnách některých souvisejí-
cích zákonů (zákon o léčivech), ve 
znění pozdějších předpisů, zákon 
č. 167/1998 Sb., o návykových lát-
kách a o změně některých dalších 
zákonů, ve znění pozdějších před-
pisů. Dalším právním předpisem 
je zákon č. 40/2009 Sb., trestní 
zákoník, ve kterém v hlavě VII, §§ 
283, 284,285, 286 a 287 je uvede-
no, jaké chování a jednání je trest-
né a s jakými sankcemi.

Jak poznat, že dítě bere 
drogy?
Často si nalháváme, že ten a ten pro-
blém se právě nás dotknout nikdy 
nemůže. O to větší je však následné 
rozčarování, pokud zjistíme pra-
vý opak. Pravdou je, že drogy jsou 
součástí dnešního světa a  je třeba 
vnímat je jako potenciální nebez-
pečí pro naše okolí i pro nás samé. 
V  posledních letech se s  drogou 
seznamují stále mladší děti. Je tedy 
důležité vědět, jak poznat, že právě 
naše ratolest může být v  ohrožení 
a drogy by ji mohly poznamenat.
Pokud rodiče zjistí, že jejich dítě 
bere drogy, nemusí to být hned na 
počátku experimentování dítěte. 
Mnohokrát si toho všimnou až po 
měsících, kdy již může být řešení 
celého problému mnohem složi-
tější. Co tedy může být varovným 
signálem, který by nám měl otevřít 
oči a po němž bychom měli zbyst-
řit naši pozornost?
Obecně lze říci, že samotné účin-
ky nealkoholových drog se ro-
zeznávají velmi špatně. Navíc je 
samozřejmé, že děti se snaží utajit 
jakékoli projevy svých činů, které 
by rodiče mohli vnímat. Obvykle 
si tedy doma nemáte možnost 
povšimnout přímých následků 
užívání drog. Ty se totiž odehrávají 
mimo domov. Mezi ně může patřit 
zčervenání očí po kouření marihu-
any, nesouvislá či zrychlená řeč, 
stažené zorničky očí, zápach po 
ředidlech atd.
Dá se tedy říci, že užívání drog 
je velmi obtížně rozpoznatelné, 

zvláště pokud se tak děje v  ma-
lých dávkách. Přesvědčivě usvěd-
čujícím důkazem je např. nalezení 
samotné drogy, pomůcek při jejím 
používání nebo stop po vpiších. 
To se ale většinou stává až v přípa-
dech, kdy je droga již v životě člo-
věka výrazněji přítomna.

Projevy dítěte, které bere 
drogy
Důležité je všimnout si probíha-
jících změn v  dřívější fázi. Mezi 
méně výrazné signály, které vám 
však také mohou leccos napově-
dět, lze uvést:
• střídání nálad
• přehnaný smutek či veselí, u ně-

hož není zřejmý důvod
• podrážděnost či přímo agresivita
• vyčerpanost, snadná unavitel-

nost
• ospalost
• ztráta chuti k jídlu
• hubnutí
• ztráta dřívějších zájmů
• zhoršený školní prospěch
• změna přátel a hodnot
• změny v oblékání
• zanedbávání péče o svůj zevněj-

šek
• časté lži
• stranění se okolí
• zamykání se v  dětském pokoji, 

koupelně, na záchodě
• nevysvětlené ztráty peněz
• mizení věcí z bytu

Nové vedení OOP 
Hradištko
Od září 2013 je novým vedoucím 
obvodního oddělení Hradištko 
npor. Bc. Martin Beneš. Jsme za 
redakci velice rádi, že i npor. Beneš 
bude spolupracovat s  detektivem 
Lupou, a přejeme hodně úspěchů. 

DŮLEŽITÉ TELEFONY:
Policie České republiky 158
OOP Hradištko 974 882 700 
OOP Hradištko, hlídka která se na-
chází přímo v terénu: 607 577 575

Za období od 1. 7. 2013 do dneš-
ního dne bylo na území obce Da-
vle spácháno 14 trestných činů. Ve 
větší části šlo o majetkovou trest-
nou činnost a  dále o  trestné činy 
související s  neoprávněným vstu-
pem do obydlí jiného. Na objas-
ňování uvedené trestné činnosti 
se podílí jak policisté obvodního 
oddělení, tak i policisté ze služby 
kriminální policie a vyšetřování. 
Ve srovnání s první polovinou roku 
jde o  setrvalý stav, co se nápadu 
trestné činnosti týká. 
Velkým problémem, který v  obci 
spatřujeme, je doprava na komu-

nikaci II/102. Téměř denně řešíme 
přestupky týkající se špatného 
parkování, kdy řidiči motoro-
vých vozidel nedodržují základ-
ní pravidla silničního provozu 
a  svým chováním ztěžují život 
všem občanům obce a  vzhle-
dem k  důležitosti komunika-
ce i  lidem obcí projíždějícím. 
V  souvislosti s  dopravou dochází 
i  k  dalším přestupkům, které jsou 
řešeny ve spolupráci s dopravním 
inspektorátem. Jde ve větší míře 
o překračování rychlosti řidiči mo-
torových vozidel. 
Dále bychom rádi upozornili na 
případy jízdy pod vlivem alkoholu, 
kterého se dopouštěli přes léto cyk-
listé. Ve větší míře si neuvědomují, 
že i  na ně se vztahuje možnost 
sankce v případě, že při kontrole ze 
strany policie dojde ke zjištění, že 
cyklista před jízdou požil alkoholic-
ké nápoje. Při prokázání přítomnos-
ti hladiny alkoholu v krvi je s cyklis-
tou sepsáno oznámení o přestupku 
a ve správním řízení hrozí za uvede-
ný přestupek pokuta, která se po-
hybuje v řádech tisíců korun. 
Přivítali bychom, kdyby ze strany 
občanů obce Davle docházelo 
k  oznamování byť i  drobné krimi-
nality, případně poznatků k  mož-
ným pachatelům trestné činnosti. 
Mnohdy se stává, že občané jsou 
svědky trestné činnosti, ale z něja-
kých důvodů jsou lhostejní k uve-
dené činnosti anebo mají obavy, 
že by je někdo „popotahoval“ po 
úřadech. Policii každá drobnost, 
která se někomu zdá nedůležitá, 
může pomoci v  objasnění trestné 
činnosti, která byla na území obce 
spáchána, nebo jí může včasným 
oznámením zabránit. 
Během prvního týdne v měsíci září 
se policisté podíleli na bezpeč-
nostní akci Zebra, která spočívala 
v zajištění bezpečnosti provozu na 
pozemních komunikacích u  pře-
chodů pro chodce, které jsou na 
rizikových místech u škol. Při tom-
to opatření policisté nezazname-
nali žádný problém, který by vznikl 
u jednotlivých škol. 

Za obvodní oddělení Hradištko
npor. Bc. Martin Beneš
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Léto na Hvozdech
Léto 2013 na Hvozdech jsme prožili 
v pohodové atmosféře u bazénu, na 
procházkách v  lese či na výletech 
do okolí. Spolu s klienty týdenního 
stacionáře jsme navštívili přátele 
v  Nalžovickém zámku, vykoupali 
jsme se ve Slapském jezeře na Staré 
Živohošti, prohlédli si malou lesní 
zoo na Zbraslavi či Muzeum střední 
Vltavy a balonového létání v Chotil-
sku a navštívili Koněpruské jeskyně. 
V  době, kdy naše paní kuchařka 
trávila svoji dovolenou, se o  naše 
obědy postarala paní Hrodková 
a  pan Hrodek z  hospůdky U  Ryb-
níka ve Hvozdnici. Všem nám vždy 
velmi chutnalo, a proto paní Hrod-
kové touto cestou velmi děkujeme.
Na konci tohoto léta, ve čtvrtek 
12. 9. 2013, jsme na Hvozdech uspo-
řádali 2. ročník Hvozdnického dese-
tiboje, který byl fi nančně podpořen 
z  Fondu hejtmana Středočeského 
kraje částkou 30  000  Kč. Finančně 
přispěla i  Hasičská vzájemná po-
jišťovna a  paní Kopecká. Ostatní 
sponzoři (Jarolímek – cukrářství 
a  pekařství, cukrářství a  pekařství 
Stáňa, Kooperativa, DHL) se podíleli 
na akci formou cen či potravino-
vých darů. Aby celá akce mohla být 
zabezpečena i personálně, pomoh-
lo nám 13 dobrovolníků z  fi rmy 
DHL a 5 dobrovolníků z Top culture. 
Tito dobrovolníci se zhostili úlohy 
rozhodčích a  kapitánů soutěžních 

družstev. Letos na Hvozdech kromě 
našich klientů sportovali také klien-
ti Domova Laguna Psáry, Stébla Bo-
rotice a Nalžovického zámku.
Hvozdecký desetiboj, jehož mo-
derování se úspěšně zhostila paní 
Petra Jenčková, začal slavnostním 
nástupem 4 družstev, vztyčením 
vlajky her a  zapálením symbolic-
kého ohně. Tohoto úkolu se ujal 
nadějný operní zpěvák Daniel 
Klánský. Desetiboj zahájila ředitel-
ka CS Hvozdy paní M. Zurinková. 
Během celého dopoledne potom 
probíhaly vlastní závody. Soutěžilo 
se v těchto disciplínách:
• Kuželky
• Házení kroužků na tyč
• Slalom s medicinbalem
• Překážková dráha na čas
• Skok do dálky
• Driblování na krátkém úseku 

a hod na koš
• Hod míčkem na cíl
• Hod kriketovým míčkem do 

dálky
• Štafetový běh na krátkou vzdá-

lenost
• Magnetické šipky
Po skončení soutěží připravili za-
městnanci CS Hvozdy všem zúčast-
něným chutný oběd (všichni si po-
chutnali na výborných řízcích) a od 
13 hodin se všichni bavili se zpě-
vem a  tancem při živém vystou-
pení paní Radky Smíškové a  její 
dcery Radky Říhové. Odpoledne 

na Hvozdy přijel i radní pro kulturu 
a památkovou péči Středočeského 
kraje pan Zdeněk Štefek, který sou-
těžícím spolu s ředitelkou CS Hvoz-
dy předával medaile a  diplomy. 
Vítězem se stalo družstvo Hvozdů, 
ale ani ostatní družstva nepatřila 
k  poraženým, protože zde oprav-
du platilo známé, že „není důležité 
zvítězit, ale je důležité zúčastnit 
se“, proto všichni soutěžící obdrželi 
také hodnotné ceny. 

Po celý den na Hvozdech panova-
la přátelská a  spokojená nálada, 
soutěžící na každém stanovišti 
podávali maximální výkony a  se 
stejným nasazením si také užívali 
tance, hudby a písniček v odpoled-
ních hodinách. Hvozdecký deseti-
boj tak významnou měrou přispěl 
k propagaci našeho zařízení nejen 
v naší lokalitě, ale v celém regionu. 

Romana Čandová
zástupkyně ředitelky

Občanská sdružení

Léto končí, podzim je tu,
Po horkém prázdninovém létě, 
po létě indiánském, pohádkovém 
i mongolském, zkrátka Rozmarném, 
přišel podzim. Rychle, bez zaklepání 
a s pláštěm do deště. Jurta Na Šer-
pinách, útulně rozehřátá ohýnkem 
v kamnech, se zase pravidelně ote-
vírá školkáčkům. Pár dětí odešlo, do 
školy i  jinam do světa, pár nových 
přibylo. Hlavně maličkých. Z mámi-
ny náruče rovnou do lesa.
Dejte se, ptáčkové, do letu!
A  každé úterý, středu a  čtvrtek se 
vesele, i když někteří zatím ještě tro-
chu ostražitě, vydávají se skřítkem 
Hvozdíkem do říše básniček, říka-
del i písní. Po ranním kruhu a ovoc-
ném posilnění pak děti provázené 
Katkou Suchou a  Lídou Mýlkovou 
vyrážejí na procházku na mecho-
vou paseku, k tajuplné studánce, na 

sladkokyselé ostružiny, do pískovny 
plné krásných kamínků..
Leťte, ptáčkové, leťte,
na jaře se vraťte!
Cestou si hrají, vyprávějí, objevují... 
A nevadí jim ani déšť, louže a bláto. 
Právě naopak. Špinaví, ale spoko-
jení se vracejí do tepla jurty k  obě-
du a odpočinku. S plnými bříšky se 
zachumlají do spacáků a  napjatě 
naslouchají příběhům princezen 
a princů, zlých čarodějnic i hodných 
babiček, loupežníků a  strašidel... 
A  pak, ne na jaře, ale kolem čtvr-
té přicházejí maminky a  tatínkové 
a společně se vracejí domů. Mokrou, 
voňavou trávou, provázeni zvědavý-
mi pohledy a pobekáváním oveček.
Za o.s. Hvozdík Petra Potůčková
Kontakt: http://hvozdik.webnode.cz
os.hvozdik@gmail.com
tel. 603 957 866 - Hana Gazdová

Podzim, děti a jurta

SPMP ČR Centrum služeb Hvozdy
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List nejen o listech

Na každé zahradě se každý den 
odvede spousta práce.
Rostliny, stromy i  keře poporos-
tou. Nebo kvetou, koření, plodí. 
Poperou se o  své místo na slunci 
a  v  zemi. Ptáci, žížaly, larvy, mra-
venci, brouci a  mnozí další dělají 
své. Voda přichází, voda odchází…
Čím více o těchto procesech víme, 
tím lépe je můžeme využít, řekně-
me, pro náš prospěch. 
Zahrada je zvláštním místem, 
které si člověk vyhradil od ostatní 
krajiny nebo okolního místa, aby 
v  ní ztvárnil svou představu ráje. 
S  naší zahradou tedy vždy máme 
nějaký záměr – chce-
me ji mít podle své 
představy, i  když ta 
může mít nejrůznější 
podoby… od zeleni-
nové a  ovocné přes 
okrasnou až po pří-
rodní a divokou. Téměř 
kaž dá taková předsta-
va se dá uskutečnit. 
Dlouhodobé udržení 
každé z  nich je však 
jinak náročné. Často 
slýchám jako jedno 
z  hlavních kritérií při 
plánování nové za-
hrady „aby byla téměř 
bezúdržbová“, v  dneš-
ním rychlém světě má 
málokdo sílu a čas pra-

covat často na zahradě. Naprosto 
to chápu. Jak tedy v  dnešní době 
nejchytřeji ztvárnit svou představu 
ráje? – Zaměstnejte svoje rostli-
ny (a živočichy).
Založte a  vytvářejte zahradu tak, 
abyste maximálně využili přiroze-
né procesy v  zahradě ke ztvárně-
ní své představy. Tvoření zahrady 
se tak stane spíše citlivou spolu-
prací. Pozorujete rostliny a  jejich 
společenstva a  zároveň sledujete 
svou představu. Z tohoto „dialogu“ 
vzejde nejchytřejší řešení.
Co potřebujete, je vaše koncep-
ce – obraz vaší zahrady, řešení, 

návrh. Myslím, že většina lidí má 
tento obraz v  sobě, cítí, jak by 
zahrada měla vypadat. Dát jí ale 
reálné tvary a  proporce na kon-
krétním pozemku je těžší úkol. 
Tady se můžete obrátit na odbor-
nou pomoc. Pokud je koncepce 
na světě a zahrada je dobře zalo-
žena, měli byste být už spíše kor-
midelníkem než zahradníkem na 
plný úvazek. 
Každý poznatek a  vnímavé pozo-
rování efektivitu vaší práce zvýší. 
Co posekáte a  co necháte růst? 
Co vyplejete a  co necháte růst 
a pracovat? Některé zahradní for-
my jsou prostě stále pracné: záhon 
sadových růží, dokonalý trávník 
v  podrostu stromů, letničkové 
výsadby, svah řešený 
jako pestrá „skalka“ 
atd. Chytrá zahra-

da je založená a  vedená tak, aby 
k  ztvárnění dané představy maxi-
málně využívala přirozený poten-
ciál přírody. 
Pak vnímavého pozorovatele za-
hrada nejen těší, ale i  učí, a  to 
nejen v  přírodopise, ale i  v  esteti-
ce, ekonomice a  procesech řízení 
a  třeba i  fi lozofi i, když chcete. Ta-
ková chytrá zahrada pak nutně je 
i odrazem místní krajiny. A také od-
razem nitra jejího majitele. Tomu 
říkám harmonie! 
Zapusťte do své země kořeny jako 
vaše rostliny a uvidíte, kolik síly tím 
můžete načerpat. 
A abyste je hned zítra chytře zúro-
čili, vám přeje 

Jitka Emlerová, DiS.

zahradní a krajinná tvorba

Sjednejte si nezávaznou vstupní konzultaci.

Zahrada - Vaše krajina
návrhy a realizace zahrad  

zahradní architektura  
trávníky - arboristika

www.ArboGard.cz

Chytrá zahrada

inzerce inzerce
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Kam za kulturou

Městys Davle ás srdečně zve na

RAKIÁDU
spojenou s akcí 

„PEČUJTE O SVŮJ STROM V ALEJI“ 
Podílejme se na společné údržbě vysázených stromů!

Kdy: 19. 10. 2013

polní cesta mezi Davlí a Měchenicemi  
(cesta spojující Davli a silnici z Měchenic do Sloupu)

 14:00 – 16:00 rakiáda a péče o stromy 

S sebou vezměte: draka, kleště štípačky, kladívko a dobrou náladu

Pokud je to možné, auto ponechte doma.

Přijďte strávit hezké odpoledne mezi své přátele a známé. Těšíme se na ás!

Městys Davle

M V ALEJI“ 
stromů!

nicemi  
do Sloupu)

če o stromy 

ívko a dobrou náladu

„PEČUJTE
Podílejme

po
(cesta spojujíc

 14:0

S sebou

D

Kde: 

Program:
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Kalendárium
říjen
11. 10. – Dýňobraní ve školní družině
19. 10. –  Drakiáda spojená s údržbou stromů v aleji (městys Davle)
listopad
   2. 11. –  Památka zesnulých na hřbitově v Davli a ve Štěchovicích (Vltavan Davle spolu 

s Vltavanem Štěchovice)
   2. 11. – Vzpomínkový večer na Antonína Borovičku od 19.00 hodin v sále Hotelu Pivovar
   7. 11. – Lampionový průvod, halloween
28. 11. – Rozsvěcení vánočního stromu u školy
30. 11. – Mami, tati, pojďte si hrát – vánoční dílničky
prosinec
  1. 12. – Rozsvícení vánočního stromečku ve Sloupu (SDH Sloup)
  8. 12. –  Mikulášská besídka pro děti od 14.00 hodin v sále Hotelu Pivovar (městys Davle)
  8. 12. –  Zábavný muzikál pro všechny věkové kategorie aneb „šesté“ kafíčko pro seniory od 

17.00 hodin v sále Hotelu Pivovar (městys Davle)
 11.12. – Vánoční trhy ve škole 
20. – 29. 12. –  Výstava betlémů „Vánoční čas“ v obřadní síni městyse (SDH Davle)
26. 12. –  Slavnostní schůze Spolku Vltavan Davle v sále Hotelu Pivovar od 14 hodin

Inzerce
KOMPLEXNÍ ZPRACOVÁNÍ  ÚČETNICTVÍ: podvojné účetnictví, daňová evidence, DPH, 
mzdy, daně. Firmy i soukromé osoby, tel. 775 974 524 Zemanová

ZEMNÍ PRÁCE A AUTODOPRAVA pásové minibagry 1–3,5t, traktorbagr JCB TATRA, kon-
tejnery, odtahová služba, tel. 775 952 267 Zeman

DOUČOVÁNÍ ANGLIČTINY A FRANCOUZŠTINY 
Studentka 2. ročníku UK nabízí doučování anglického a francouzského jazyka pro žáky ZŠ 
a SŠ přátelskou formou v Davli.  Cena: 150 Kč za 60 minut. 
Kontakty: suchanova.g@seznam.cz nebo tel. 604 105 221 
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Z obceinzerce

Mgr. Helena Langšádlová
místopředsedkyně TOP 09
kandidátka do PSP ČR

ROZDAT ÚSPORY,
NEBO ODPOVĚDNĚ 
INVESTOVAT?
Rozhodněte 25. a 26. října

VÍME, KAM JDEME

DOPLŇKY VÝŽIVY  
NEJEN PRO SPORTOVCE 

www.ebrnutrition.cz 

Doprava Davle a okolí 
ZDARMA 



15Soutok 5/2013

Z obceinzerce

AKTUÁLNÍ ROZPIS OTEVŘENÝCH PROGRAMŮ LUNDONIA HUB DAVLE 2013/2014

Jazykové kurzy – Cvičení – Zájmové kroužky – Programy pro rodiče s dětmi

DEN DOPOLEDNE ODPOLEDNE/VEČER

PONDĚLÍ
Dětská jóga 9:30 – 10:00
Jóga pro dospělé 10:15 – 11:15
(možnost hlídání dětí)

15:30 – 16:15 AJ pro děti MŠ2 (4 – 10 dětí)
16:30 – 17:15 Discopohybovky pro děti 3 – 6 let, platba jednotlivé vstupy
16:30 – 17:30 AJ konverzace pro školáky 7. – 9. třída (6 – 12 žáků)
19:00 – 20:00 AJ konverzace pro pokročilé, (4 – 8 studentů)
17:00 – 19:00  Fimování s  Janou – vždy jako workshop 1 x měsíčně, 1.  workshop 

7. října, cena: 300 Kč (materiál v ceně)

ÚTERÝ
Discopohybovky pro maminky s dětmi
Věk: 2,5 – 4 roky, čas: 10:00 – 11:00

14:30 – 15:15 AJ pro 6. + 7. třídu – Kurz FUN (4 – 8 žáků)
18:15 – 19:15 AJ pokročilí začátečníci 1A1 , (4 – 8 žáků)
16:45 – 18:15 AJ mírně pokročilí 2B1, (4 – 8 žáků)
18:30 – 19:30 AJ úplní začátečníci 1A0, (4 – 8 žáků)
17:00 – 19:00  tvoření pro ženy – jako workshop vždy 1x měsíčně – 1. workshop bude 

v listopadu

STŘEDA

Dopolední kurzy s možností  hlídání: 
AJ Mírně pokročilí 8:30 – 9:30
AJ Začátečníci 11:00 – 12:00
Česko-anglické zpívánky 9:45 – 10:30

16:15 – 17:00 AJ pro děti MŠ1 (4 – 10 dětí)
18:30 – 19:30 AJ pokročilí začátečníci 2A1, (4 – 8 žáků)
18:45 – 19:45 AJ středně pokročilí 1B2, (4 – 8 žáků)
18:45 – 20:15  Kundaliní jóga pro dospělé s Janou – jednorázové vstupy – nutná 

rezervace SMS u lektorky: 602 789 574, cena: 120 Kč

ČTVRTEK
Cvičení Kašpárek – cvičení pro maminky 
s dětmi 9:30 – 10:30

15:30 – 16:30  Tvořivá dílna pro děti od 3 do 6 let – jednotlivé vstupné, cena 75 Kč
15:45 – 16:45 Figurková školička 2B, děti 4 – 6 let
17:15 – 18:15 ŠJ pokročilí začátečníci 2
18:20 – 19:20 ŠJ konverzace pro mírně až středně pokročilé
16:30 – 17:30 AJ konverzace pro odvážné začátečníky a mírně pokročilé
19:00 – 20:00 AJ konverzace 2 pro pokročilé
19:00 – 20:00  Cvičení na balonech k posílení celého těla – s naší fyzioterapeut-

kou Petrou, jednorázové vstupy – cena: 80 Kč, 
rezervace místa SMS: 606 246 127

PÁTEK
Cvičení na balonech k posílení a zpevnění celého těla s možností hlídání dětí: 9:00 – 10:00, 
jednorázové vstupy – cena: 80 Kč, rezervace místa SMS: 606 246 127
Jednoduché tvoření pro maminky s dětmi s Hanou a Zdeňkou: 10:00 – 11:00 

POZNÁMKY:

1. MOŽNOST SESTAVENÍ VÝUKY NA MÍRU – INDIVIDUÁLNÍ A TANDEMOVÉ VÝUKY – Každý den od pondělí do pátku HAPPY HOURS mezi 9:00 – 11:30 – 
individuální lekce a lekce ve dvojici za akční ceny!

2. Večerní kurzy jazyků jsou určeny dospělým studentům a mládeži od 16 let

3. V tabulce jsou uvedeny kurzy probíhající přímo v centru Lundonia Hub Davle – budova Vltavanky, dále vyučujeme programy v ZŠ Slapy, ZŠ Štěcho-
vice, MŠ Slapy a MŠ Štěchovice, soukromé jesličky Klubíčko Štěchovice – tyto rozpisy najdete přímo na našich webových stránkách www.lundonia.cz 

4. CENÍK a detailní informace k výukám naleznete na: www.lundonia.cz 

5. Během roku se můžete kdykoli zapojit do vybraného kurzu

6. Kavárna Lundonia s dětským koutkem je od října otevřena: pondělí – čtvrtek 9:00 – 18:00, pátek 9:00 – 15:00

PŘEHLED AKCÍ V MĚSÍCI ŘÍJNU:

✓ FIMOVÁNÍ S JANOU – pondělí 7. října 17:00 – 19:00, cena: 300 Kč (materiál v ceně)

✓  PODZIMNÍ ŘEMESLNÉ TRHY ve dvoře Vltavanky/LHD – pátek + sobota 11. a 12. října, výrobky místních „tvořivců“ – farmářské výrobky, šperky atd.

✓  BAZÁREK MAMINKY MAMINKÁM 4 – téma: Podzim-zima, den konání pátek 25. října 
- přijímáme rezervace prodejců – max. 8, věci do komise max. 6 míst

V případě jakýchkoli dotazů nás neváhejte kontaktovat: Eva Machová eva.lundonia@seznam.cz 




